

Fællesmøde Genskabet 25.01.2023

Tilstede: Siri, Catja, Poul, Lilian Rasmussen, Brian, Lilian, Dorte, Torben og Johanne. Referent: Anna

1. Nyt fra bestyrelsen og arbejdsgrupperne
2. Kalender
3. LAG-orientering
4. Cirkulær Ø
5. Haveaffald Projekt A + B
6. Fødselsdagsfejring i butik
7. Fornys-repareres

Ad. 1 Nyt fra bestyrelsen og arbejdsgrupperne

Cirkulær Ø - der er afholdt introworkshop med interesserede og bestyrelsen som deltagere. Der ligger en folder fra vores projektpartner på Fanø og en projektbeskrivelse i butikken. Vi får besøg fra Fanø den 6. - 7. maj og vi skal til Fanø i August. Dels skal vi have workshop sammen og dels kommer der foredrag om Repair-Café og socialøkonomisk virksomhed. Projektbeskrivelsen lægges på hjemmesiden så man kan læse mere om det hvis man ikke har deltaget i infomøde mv.

Bestyrelsen husker på at kontingentet er 101 kr.

Regnskabet er godkendt af revisor og den gode kasserer får ros! Der afholdes et fællesmøde inden GF hvor regnskabet kan behandles.

Siri er påbegyndt en forretningsplanen.

Nyt fra arbejdsgrupper

- Træværksted: Bo Meyer vil gerne ansvarlig for træværkstedet sammen med Torben og der efterspørges flere? Der skal laves halvtag af de ståtagplader der ligger i baghaven. Poul vil også gerne være med om onsdagen kl. 10 ved behov. Brian vil gerne deltage i at rydde op.
- Tømning: Jesper Olesen er aktiv igen. Torben kontakter Niels vedr containeren.
- "Bedre møder": Der er opsat en fladskærm til visning af fx Powerpoints eller lign. på computeren.
- Affaldssorteringen: Tine Brinte er fast afhenter en gang om måneden af den store trailer, spande i butik og på lageret skal tømmes og på genbrugsstationen. Poul er med fra marts måned.
- Container-gruppen: Poul og Tanja er et godt team! Siri har hjulpet med oprydning og der har været åben hele januar.

- Bog-gruppen: Der sorteres med hård hånd og køres væk. Lilian vil gerne deltage igen.
- Hjemmeside: Siri vil gerne opdatere, lave indhold, mv. Lilian vil gerne hjælpe med de redaktionelle dele.
- Tekstil og papir: langt om længe er der snart klart til workshop og kurser.
- Butiks-gruppe: der mangler en tovholder, men der er ikke nogen. Lillian R. har påtaget sig at sørge for bemanning hver lørdag. Johanne har en masse ideer til overordnet indretning, og Siri vil gerne gøre det sammen med hende. Hver onsdag formiddag mødes folk i butikken og rydder op, organiserer, osv.

Ad. 2 Kalenderen

- Forslag om fastelavn (Lillian): 19. februar. Opfordring til udklædning og deltagelse i Brugsen og kirkens fastelavn. Husk at bakke op om andre ø-aktiviteter.
- Jonas holder foredraget "Bæredygtig IT" fredag den 10. februar kl. 16.30. Fyraftensmøde
- Generalforsamling er den 19. marts kl. 12, så den ikke falder sammen med butikkens 5 års fødselsdag den 25. marts og Affaldsindsamlingen 26. marts
- Sociokrati-Kursus første dag den 12. februar - hele dagen - i Værestedet.
- 25. februar kl. 14.30: "Sjov med t-shirts"
- Affaldsindsamling: den 26. marts. Vi mangler kontakt til Ø-asen.
- Besøg fra Fanø den 6. og 7. maj. Fælles workshop, foredrag x 2, middag mv. for dem der vil være med i projektet og betalt af projektet.
- Reparations-dag i foråret - nogle tanker - nogen der vil være tovholder.
- Oprydningsdag den 5. marts kl. 10 - 14.

Ad. 3 Orientering om LAG-småøerne

I Ø-posten fra 1. December Orø er flittigt nævnt. Cathrine og Cirkulær Ø. Man får Ø-posten hvis man er medlem af Orø Beboerforening. Hvis man ikke har fået det kan man kontakte Lilian.

Bestyrelsen for LAG-småøerne har udarbejdet en strategi, som er sendt ud til relevante kommuner og regioner til godkendelse og den er godkendt. Der kan deles penge ud til bosætning, erhverv på øerne, bæredygtighed og det attraktive ø-liv. Man kan nu melde sig ind i LAG-småøerne. Lilian sender link ud.

Ad. 4 Cirkulær Ø

Orientering om projektet der forløber over 2 år. Der er nogle studerende der skal arbejde med forskellige aktiviteter hvor vi kan blive involveret. Birgitte og Ny fra Aalborg Uni er i øjeblikket igang med analyse af hvordan ressourceforbruget er nu. Projektet er i den indledende fase.

Ad. 5 Haveaffaldsprojekt A + B

- A. Projekt 1 viste at vi ikke kan komme længere af frivillighedens vej. Vi er nødt til at inddrage erhvervslivet. Genskabet kunne facilitere en række møder med FORS og kommunen og andre. Invitere den base af interesserede der var til det første projekt. Det er oplagt at lave det i fællesskab med Orø Fællesjord. Ø-støtte og LAG-småøerne blev søgt sidst. Indholdet i projekt 2 afklares ved to møder: et idé-møde og et beslutningsmøde.
- B. Orø Fællesjord er i gang med drøftelser om at søge teknologistøtte til økologisk landbrug mhp. at producere kompost af haveaffaldet. Det store arbejde med at flise haveaffaldet og kompostere vil foregå som erhverv.

Der skal foretages en vigtig afklaring af forholdet mellem frivillighed og lønnet arbejde i projektet når der er nogen der vil lave virksomhed i en frivillig organisation. Genskabet vil gerne være ude af det kommercielle. FORS kunne godt være medfinansierende på projektet. Genskabet kunne måske gå ind i for-finansieringen. Der arbejdes videre inden næste bestyrelsesmøde, hvor det kan diskuteres. Anna og Siri går videre med det.

Ad. 6 Fødselsdag for butikken

Dorte, Torben, Johanne, Siri og Jeanette vil gerne være med.

Ad. Evt.

- Tag på grøn container skal repareres - Torben gør det.
- Der skimmel i bogskabene - Boggruppen kigger på det.
- Sækkevognen skal fixes - Siri tager dem med ned til Per.
- Traileren er flad - nye hjul koster 2.400 kr. Forslag om at købe en ny trailer der også kan lejes ud og køres af øen.
- Der skal ske noget med loftet over lageret. Torben har tætnet taget, men det er lavet forkert. Vi udskyder til maj.
- Uddeling af Ø-posten betales af Orø beboerforening.
- Arbejdsdage: træværksted, butik, bøger, tekstil...Noget kan ordnes med en udvidet onsdag. Bo og Torben melder ud omkring træværksted. Boggruppen venter til det er lidt varmere i vejret. Dorte og Torben står for deleordningen og det fungerer.